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PLE DE L’AJUNTAMENT 
 

 
Sessió Ordinària                                                                 Dijous, 29 de setembre de 2011 
Acta núm. 10                                                                                                       1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, 
Sra. APOLONIA HERRERA ZAMORA, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, Sr. 
GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. MIQUEL-ÀNGEL 
DÍAZ NARANJO, Sra. MAITE MARTÍ ALBERT, Sr. JOSEP LLOBET NAVARRO, Sr, 
SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sra. MÓNICA PARÉS CENTENO, Sr. JOSÉ-ANTONIO 
SÁEZ LÓPEZ, Sr. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA, Sr. ANTONI RAFANELL I 
AMAT, Sr. GABRIEL MARTORELL I VIVES, Sra. EMMA BLANCO ANGUERA, Sr. 
FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, Sr. ANDREU PÉREZ I LORITE, Sr. JORDI 
CALATAYUD I SANCHÍS, i Sr. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari accidental: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor: Sr. José Mª Garcia Pascual. 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-nou de setembre de dos mil onze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, Alcalde-President, 
concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari accidental, 
Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, cinc minuts, el Sr. Alcalde-President, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 9 de data 21 de juliol de 2011.  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE 

 
 
 

2 - APROVACIÓ COMPTE GENERAL DE L’AJUNTAMENT 
DE GAVÀ DE L’EXERCICI 2010 

 
PRIMER.- Aprovar el  Compte general de l’Entitat local, dels seus Organismes Autònoms, i de 
les Societats Municipals GTI, SA, PRESEC, SA, GAVANENCA D’OBRES, SL i GAVA TV, 
SL, corresponent a l’exercici 2010, en els termes que figuren a l’expedient i que es donen per 
reproduïts. 
 
SEGON.- Retre l’esmentat Compte General de l’Entitat Local  a la Sindicatura  de Comptes 
abans del 15 d’octubre de 2011 d’acord amb l’article 212.5 del TRLRHL.  
 
Aquest punt de l'ordre del dia de la sessió va ser aprovat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 
ICV-EUiA), tres (3) en contra (Srs. Castellano, Rafanell i Martorell de CiU) i set (7) 
abstencions (PP,  ERC-EV-IxG i C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents -en aquest moment- 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, i en concret per a aquest tipus d'acords, 
exigeix l'art. 47.1 de la Llei 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Víctor Carnero explica que de conformitat amb allò que es preveu al Text 
Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, l’Ajuntament de Gavà, a la 
finalització de l’exercici pressupostari, ha de formar el Compte General, integrat 
pel compte general de l’Ajuntament, el dels seus organismes autònoms, i també els 
comptes de les societats mercantils de capital íntegrament públic. Aquest compte 
general ha estat sotmès a informe de la Comissió Especial de Comptes, que va 
emetre informe favorable el 18 de juliol de 2011, i va ser exposada al públic sense 
que es formulessin al·legacions, observacions ni reclamacions. Es per tot això, i 
vist l’informe favorable de la Intervenció, que proposa l’aprovació de l’esmentat 
compte general, traslladant posteriorment el mateix a la Sindicatura de Comptes de 
la Generalitat. 
 
 
Un vegada finalitzada la intervenció del Sr. Víctor Carnero, el Sr. Alcalde obre un 
torn de paraules que comença el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom ce C’s, el qual 
va dir, en castellà, que: “en relación a las Cuentas Generales del ejercicio 2010 de 
este Ayuntamiento, considera que el dato más relevante e importante es que las 
deudas con entidades públicas a 31/12/2009 son  30.208.710.01 € i a 31/12/2010 
son 35.563.158,39 €. Es decir sólo el año pasado, el equipo de gobierno formado 
por el PSC y su socio, han incrementado las deudas de Gavà, de todos sus 
habitantes, en  5.354.448,38 €, de modo que a final de 2010 la deuda municipal de 
cada gavanense superaba los 1.000 €, lo que se traduce en el caso de una familia de 
4 miembros en una deuda de 4.254,08 €. 
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Los “números” de estas Cuentas Generales han pasado por la supervisión del 
Interventor, con lo cual tienen ya una garantía, pero políticamente no pueden desde 
C’s aprobar estas cuentas por cuanto representan, un año más, el recurso fácil al 
crédito para, haciendo proyectos bonitos y caros, hacer creer que se gestiona bien, 
cuando en realidad lo que están haciendo es hipotecar la economía municipal de 
Gavà. Las cuentas pueden estar bien hechas, pero el despilfarro, el estirar más el 
brazo que la manga, el hipotecar el futuro de nuestra ciudad no contara con el apoyo 
del Grupo Municipal de Ciutadans ni directa ni indirectamente, por ello su posición 
será la abstención." 
 
A continuació intervé el Sr. Jordi Calatayud, en nom d’ERC-EV-IxG, el qual 
assenyala que el seu grup dona molta importància al tema del deute, que en la seva 
opinió és molt excessiu, a la vegada que assenyala que en algunes empreses 
públiques hi han  comptes que no estén del tot clares. Finalment, afegeix que a nivell 
polític, li sobten algunes quantitats concretes, com per exemple la despesa d’atenció 
domiciliaria que esta a mig pagar. 
 
Desprès, intervé el Sr. Gabriel Martorell, en nom de CiU, que recorda que el seu grup 
municipal generalment s’absté en assumptes econòmics, però que observant tant el 
pressupost del 2010 com l’actual del 2011, comprovant com es manté la despesa, 
concretament la partida de interessos bancaris, el deute de les empreses municipals i 
el cost pel municipi del pacte PSC - ICV-EUiA, votaran en contra. 
 
Una vegada finalitzada la intervenció del Sr. Gabriel Martorell, intervé el Sr. Sergi 
Engli, en nom del PPC, el qual informa que la posició del PPC, com sempre, serà 
d’abstenció ja que es tracta d’aprovar el Compte general i, com tal, ja està tot fet. A 
més, recorda que a l’endeutament a llarg termini de 35 milions i escaig d’euros que 
ha comentat el Sr. Ibáñez, cal afegir-hi el milió quatre-cents mil euros de la 
devolució que cal fer a l’estat per aportacions indegudes, més l’endeutament  a través 
de línies de crèdits de l’Ajuntament, els Organismes Autònoms i les empreses 
municipals. 
 
Finalitza el debat amb la intervenció del Sr. Víctor Carnero,  que puntualitza que allò 
que reflecteix el compte general és l’estat d’execució del pressupost, tant en 
ingressos com en despeses. En relació a la intervenció del representants de C’s i  
d’ERC-EV-IxG, els convida a repassar la documentació, juntament amb el Sr. 
Interventor per aclarir els dubtes que puguin tenir, i en relació a l’endeutament, diu 
que el nostre nivell d’endeutament esta en torn al 800 €/ habitant 

 
 

 
3 - INFORMACIÓ  PERIÒDICA AL PLE (Primer semestre 2011) 

 
Restar assabentat el Ple de la informació sobre l’estat d’execució dels pressupostos de despeses 
i d’ingressos, així com dels moviments i situació de la tresoreria de l’Ajuntament i dels seus 
OOAA, pel primer semestre de 2011, confeccionada per la Intervenció General Municipal, que 
consta annexa a l’expedient i que es dona per reproduïda. 
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Aquesta informació es dona en compliment de l’article 18 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per l’exercici 2011. 
 

---------- 
 

 
El Sr. Víctor Carnero explica que en compliment de l’article 18 de les Bases 
d’Execució del pressupost 2011 es tracta de donar informació sobre l’estat 
d’execució dels pressupostos de despeses i ingressos, així com dels moviments i 
situació de la tresoreria pel primer semestre de 2011. Tota la informació 
confeccionada per la Intervenció General Municipal consta annexa a l’expedient i ha 
esta també enviada a tots el grups municipals.   
 
Un vegada finalitzada la intervenció del Sr. Víctor Carnero, el Sr. Alcalde obre un 
torn de paraules que comença el Sr. Miguel Àngel Ibáñez, en nom de Cas, que va 
dir, en castellà, que: “En su día su grupo municipal no estuvo de acuerdo con el 
vigente presupuesto y solicitó en esta Sala la retirada de, la entonces propuesta, de 
presupuesto 2011 por que: a) esta hecho en base a una estructura no adecuada a las 
circunstancias actuales, b) no se ha replanteado el numero de empresas 
municipales. c) No se ha replanteado la política de Medios de Comunicación, d) 
dijeron que era previsible una modificación a corto plazo... y se equivocaron, fue a 
muy corto plazo, pues a los pocos días y mediante la interposición de una empresa 
municipal se modifico sustancialmente, i f) dijeron que los ingresos eran irreales, y 
el estado de ejecución a fin del primer trimestre lo confirma. Añade que siguen  
pensando, como entonces; además para C’S ceñirse a la ejecución de un 
presupuesto que no responde a las necesidades reales no es un mérito, es más bien 
empeñarse en no dar el brazo a torcer, aunque para ello Gavà pierda un año, uno 
más, para plantar cara a la realidad y empezar a poner la solución a los problemas 
reales de los ciudadanos.” 
 
A la intervenció del Sr. Miguel Ángel Ibáñez respon el Sr. Victor Carnero que 
recorda no estem en el debat de pressupost, sinó en informació periòdica sobre la 
seva execució, en aquest sentit, afegeix que en termes generals estem en els mateixos 
percentatges que en exercicis anterior, en torn al 53-54% en el pressupost de 
despeses i del 59% del pressupost d’ingressos 
 

 
 

4 - PLA ESPECIAL DE CONCRECIÓ D’USOS COMERCIALS 
I DE SERVEIS A L’ÀMBIT DEL CENTRE DE GAVÀ 

(Aprovació provisional) 
 
PRIMER.- Desestimar les al·legacions presentades per Pastisseria Navarro i d’altres veïns de 
Gavà (RE 5856 d’11-4-2011), i per Marta Jiménez Iborra, en representació del Grup municipal 
d’Esquerra Republicana de Catalunya, Miguel Ángel Ibáñez, en representació del Grup municipal 
de Ciutadans, Ramon Castellano, en representació del grup municipal de Convergència i Unió, i 
Sergi Engli, en representació del Grup municipal del Partit Popular, (RE. 5868 d’11-4-2011), en 
relació al “Pla Especial de concreció d’usos comercials i de serveis a l’àmbit del centre de 
Gavà”, aprovat inicialment per la Junta de Govern Local de 22 de febrer de 2011, en base a 
l’informe tècnic jurídic que consta a l’expedient i que s’incorpora al present acord, en aplicació de 
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l’art. 89-5 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre de Règim Jurídic de les Administracions 
Públiques i del Procediment Administratiu Comú. 
 
SEGON.- Aprovar provisionalment el “Pla Especial de concreció d’usos comercials i de 
serveis a l’àmbit del centre de Gavà”. 
 
TERCER.- Remetre’l a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona (Av. Josep 
Tarradellas, 2-6, 08029 Barcelona), als efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
 
Aquest punt de l'ordre del dia de la sessió va ser aprovat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 
ICV-EUiA), deu (10) en contra (Srs. Llobet, Engli, Sáez i Sra. Parés del PP, Srs. Castellano, 
Rafanell i Martorell de CiU, Srs. Lorite i Calatayud d’ERC-EV-IxG i Sr. Ibáñez de C’s) i cap 
abstenció, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que 
negatius) dels membres de la Corporació presents -en aquest moment- a la sessió (21), quòrum 
que, amb caràcter general, i en concret per a aquest tipus d'acords, exigeix l'art. 47.1 de la Llei 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

La Sra. Raquel Sánchez explica que es tracta d’aprovar  provisionalment el Pla 
Especial, amb desestimació de les al·legacions, i de remetre’l a Comissió Territorial 
d’Urbanisme per a la seva aprovació definitiva. 
 
Un vegada finalitzada la intervenció de la  Sra. Raquel Sánchez, el Sr. Alcalde obre 
un torn de paraules que comença el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom C’s, que va 
dir, que: “el Grupo Municipal de Ciutadans hará dos comentarios respecto a este 
Plan Especial, el primero en tono irónico, es que les llama la atención que 
presenten un plan para “blindar” los usos comerciales y de servicios en el centro de 
Gavà, cuando en nuestra ciudad, con una licencia de pescadería-degustación, 
además de vender pescado, se sirven desayunos, comidas y cenas que se pueden 
consumir en el interior o en la terraza, y pregunta al equipo de gobierno si con un 
poco de imaginación no se podrá burlar este blindaje que proponen;  el segundo 
comentario, el más importante, es que una vez más se han desestimado todas las 
alegaciones tanto de los comerciantes como de particulares y partidos políticos de 
la oposición. Añade que el equipo de gobierno tiene su proyecto para Gavà y 
también la mayoría de concejales y por ello nos gobiernan, pero no debería hacer 
oídos sordos a aquellos que con la mejor voluntad quieren, ayudar a construir un 
Gavà para todos, no solo para unos cuantos. Continua su intervención diciendo que 
los partidos de la oposición ya están acostumbrados a que se rechacen 
sistemáticamente sus aportaciones, pero el equipo de gobierno debería haber 
tenido, al menos, la sensibilidad de atender las alegaciones presentadas por 
personas y comerciantes de Gavà, máxime en tiempos muy complicados para el 
comercio en general. Por último entiende que este Plan Especial no recoge algunas 
de las inquietudes y necesidades del comercio y de los gavanenses y por ello como 
Grupo Municipal de C’s votará en contra.”  
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A continuació intervé el Sr. Andreu Pérez, en nom d’ERC-EV-IxG, el qual considera 
que és una pena que l’equip de govern no hagi aprofitat les al·legacions presentades 
tant pels veïns, com pels comerciant i partits polítics per trobar més rendiment pel 
comerç, i afegeix que en temps de crisi és important obrir noves possibilitats de 
obertura de locals al centre del poble. 
 
Desprès intervé el Sr. Ramon Castellanos, en nom de CiU i manifesta que el seu grup 
municipal sempre ha reivindicat que la participació ciutadana fos tinguda en compte 
pel govern municipal, sobre tot en afers que li afecten directament, com seria en 
aquest cas als comerciant i botiguers; per això, lamentant l’actitud municipal, diu que 
votaran en contra  
 
Una vegada finalitzada la intervenció del Sr. Ramon Castellanos, intervé el Sr. Sergi 
Engli, en nom del PPC, el qual manifesta que seguint una mica la línia de la resta de 
partits de l’oposició, es queixa de que ja esta acostumat a que se li refusi qualsevol 
al·legació que presenti, i a més, li crida l’atenció el fet que mai se li hagin argumentat 
les raons de la desestimació. Afegeix que les seves al·legacions anaven adreçades a 
insistir en el tema de la diversitat, paraula que s’ha fet servir a l’estudi bàsic en el que 
s’ha basat l’Ajuntament, però, curiosament, el Pla que aprova l’Ajuntament la 
redueix. Finalitza recomanant a l’Ajuntament que es comencin a realitzar 
inspeccions, tal i com s’està fent a altres ciutat, com és el cas de Badalona, cosa que 
ha donat lloc a millorar la situació del comerç. 
 
En resposta a aquestes intervencions, la Sra. Raquel Sánchez  considera que no s’ha 
entès l’objecte del Pla Especial de d’usos, que no és pas blindar l’establiment de 
qualsevol tipus d’activitat a la nostre ciutat i molt menys a la Rambla i Illa, àmbit del 
Pla, sinó dotar-se d’un instrument que estableixi les condicions d’ús i aprofitament 
de l’espai públic des d’un punt de vista comercial, ja que l’espai Rambla-Illa-Sant 
Pere reuneix un seguit de característiques de proximitat i centralitat que el fan 
singular. En relació a les al·legacions, la Sra. Raquel Sánchez informa que la 
desestimació es basa en les raons tècniques i jurídiques que consten a l’informe 
existent a l’expedient administratiu, i que ha estat a disposició dels Srs. regidors; en 
aquest sentit diu que no es poden incorporar al Pla Especial les limitacions 
sol·licitades a les al·legacions, sol·licitud que s’ha traslladat a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, que ha contestat, a traves d’un informe, en el qual es diu 
que no és possible introduir limitacions a l’activitat comercial en funció de la 
distancia, i menys per raons econòmiques o de diversitat comercial. En aquest sentit 
recorda que hi ha una Directiva Europea i una Llei estatal, transposició de la 
Directiva, que prohibeixen aquest tipus de limitació. Finalitza la seva intervenció la 
Sra. Raquel Sánchez informant que en suport del comerç local s’ha previst un seguit 
d’actuacions, acordades amb els forners de Gavà i el Gremi de flequers amb tres 
objectius: a) control sanitari, b) accions divulgatives i c) accions de dinamització 
local. 
 
Finalitza el debat el Sr. Alcalde, dient que vol precisar algunes qüestions. En primer 
lloc, recorda que en aquest mateix plenari els grups que ara s’oposen a aquest Pla, en 
el seu moment es van oposar a les restriccions que es van introduir pel planejament, 
per la qual cosa es pot dir que l’actual Pla especial els hi dona la raó, en el sentit que 
en el seu moment deien que es feia una restricció molt intensiva dels usos al centre 
de la ciutat, i CiU i el PP es van oposar, ara se’ls hi dona la raó i s’amplia la 
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possibilitat d’ubicació de negocis a la Rambla i a la Illa, atès que la situació 
econòmica ha canviat i la flexibilitat és un element important d’aquesta 
Administració. En segon lloc, continua el Sr. Alcalde, cal introduir un tema d’ordre, 
en el sentit de que si algun membre d’aquest Ple té dubte de que la llicència d’un 
establiment sigui la correcta, ha de denunciar-ho al departament municipal 
competent, el qual farà els aclariments oportunes, ja que si una llicència no és 
correcta, l’Ajuntament ha d’actuar. En tercer Lloc, el Sr. alcalde diu que s’han iniciat 
inspeccions als establiments que s’ha considerat oportú, no com a Badalona sinó com 
a Gavà. Finalitza la seva intervenció recordant que aquest Pla Especial va 
acompanyat del que s’ha fet sobre ubicació de locutoris, i el que es pretén és 
potenciar l’excel·lència comercial del centre de la ciutat, afegint que l’equip de 
Govern va ser el primer interessat en incorporal al Pla la petició dels 200 metres  
entre activitats; per això es va fer la consulta, però si no és viable urbanísticament i 
jurídicament, no es pot incorporar. Finalment, el Sr. Alcalde reitera que la finalitat 
del Pla especial es ampliar el ventall d’activitats que es poden ubicar a la Rambla i 
illa. 

 
 
 
5 - PROPOSTA DE RESOLUCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ERC-EV-
IxG PER A LA CREACIÓ A GAVÀ DEL CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL DE GAVÀ  
 
La part resolutiva de la proposta de resolució que s’eleva al Ple Municipal és la següent: 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment la creació i constitució del Consell Econòmic i Social de Gavà 
com a consell municipal de participació sectorial, i la modificació del Reglament marc dels 
consells municipals de participació sectorial de Gavà aprovat definitivament pel Ple municipal 
de 29 de gener de 2004 (BOPB núm. 044, de 20/02/2004, p. 71-75) mitjançant l’addició de 
l’ANNEX V amb les disposicions específiques relatives a l’esmentat Consell Econòmic i Social 
de Gavà, tot això d’acord amb l’establert a l’art. 62 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya i conforme al 
Reglament marc d’organització i funcionament dels consells municipals de participació 
sectorial de l’Ajuntament de Gavà. 

 
SEGON.- Sotmetre l’acord anterior, juntament amb l’esmentat projecte d’ANNEX V al 
Reglament marc d’organització i funcionament dels consells municipals de participació 
sectorial de l’Ajuntament de Gavà, a informació pública i audiència dels interessats, mitjançant 
un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la 
Generalitat, a un dels mitjans de comunicació escrita diària i en el tauler d’anuncis de la 
Corporació, a l’objecte que puguin formular-hi les reclamacions, al·legacions i suggeriments 
que creguin oportuns, pel termini de trenta dies hàbils, comptats a partir del següent a la data en 
què es verifiqui la darrera publicació en els dos Butlletins Oficials previstos. 
 
TERCER.- En cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre del període 
d’informació pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es 
presenten, se seguirà el procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, 
Activitats i Serveis dels Ens Locals. 
 
QUART.- Posteriorment, trametre a l’Administració de l’Estat i a la de la Generalitat de 
Catalunya, en el termini de 15 dies, l’acord d’aprovació definitiu de constitució del consell i la 
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modificació Reglament i la còpia íntegra i fefaent d’aquests, i publicar-los en el Butlletí Oficial 
de la Província, inserir-los en el tauler d’anuncis de la Corporació i anunciar al DOGC la 
referència al BOPB en què s’hagi publicat íntegrament el text. Entrarà en vigor un cop publicat 
el text complet i hagi  transcorregut el termini de quinze dies hàbils previst a l’art. 65.2 de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local. 
 
Aquest punt de l'ordre del dia de la sessió no va ser aprovat atès que en la votació va obtenir deu 
(10) vots a favor (4 PP, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), onze (11) vots en contra (9 PSC i 2 
ICV-EUiA) i cap abstenció, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots 
afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents -en aquest moment- a la sessió 
(21), quòrum que, amb caràcter general, i en concret per a aquest tipus d'acords, exigeix l'art. 
47.1 de la Llei 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’art. 114.1 del 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

La proposta de resolució és defensada pel Sr. Jordi Calatayud, en nom de  d’ERC-EV-
IxG, en el sentit de que la presenten com una proposta positiva amb la idea de millorar 
la ciutat, atès que els pactes entre partits polítics serveixen per un moment determinats 
i per proposar unes solucions, però desprès es necessita un organisme que en faci el 
seguiment i avaluació i això no esta previst al PADEOG. Per això es proposa el consell 
econòmic i social de Gavà, amb una composició i funcionament reglats per solucionar 
els problemes econòmics que hi tenim, afegint que al grup de d’ERC-EV-IxG se li ha 
criticat que sempre diu no, i quant fa una proposta en positiu se li desestima. Finalitza 
la seva intervenció el Sr. Calatayud  dient que considera que el Consell proposat pot 
ser un mecanisme per potenciar l’economia de la ciutat. 
 
Abans d’obrir un torn de paraules, el Sr. Alcalde dona la paraula a la Tinent d’Alcalde 
responsable del tema Sra. Raquel Sánchez, que respon al Sr. Calatayud dient-li que no 
pensi que la posició de l’equip de govern és dir no sistemàticament, però es que porten 
a debatre una qüestió que ja va ser debatuda fa uns tres anys, i que l’activació 
econòmica i l’ocupació de la nostra ciutat són prioritàries per l’equip de govern. 
Afegeix la Sra. Raquel Sánchez que l’actual crisi ha fet buscar noves respostes i definir 
noves estratègies, per això es va obrir entre desembre de 2009 i maig de 2010 un 
període de reflexió amb els agents implicats en el desenvolupament econòmic, i  el 25 
de maig es va signar el Pacte pel Desenvolupament Econòmic i ocupació de Gavà, 
signat per representants del món del comerç, empresarial, dels sindicats, la Universitat, 
la Creu Roja, i també per partits polítics amb representació en aquest plenari; entre 
setembre i octubre de 2010 es van celebrar un seguit de trobades de treball, que van 
definir un pla d’acció, i que el grup d’ERC-EV-IxG va presentar aquesta proposta de 
creació de Consell que no va ser votada favorablement. Continua la seva intervenció la 
Sra. Raquel Sánchez manifestant que es pot estar d’acord en que el Consell econòmic i 
Social és un òrgan consultiu que fa propostes i dictàmens, però el PADEOG és 
configura com un òrgan consultiu que també té poder de decisió i que estableix un 
sistema de seguiment; per tant, considera que és un pacte viu i vigent, i a més, hi ha 
poques administracions locals que tinguin alhora un pacte i un consell sectorial, i atès 
que  no es tracta d’un pacte blindat sinó que s’ha de adaptar a les circumstancies 
convida al grup d’ERC-EV-IxG a treballar en el seu si.  Per altre banda, continua dient 
la Sra. Raquel Sánchez que Gavà conta amb un altre òrgan de participació, com és el 
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Consell Econòmic i Social del Baix Llobregat, del qual ha sorgit l’acord de concertació 
Territorial pel desenvolupament Econòmic Local de la nostra comarca, i que el Consell 
proposat implicaria una duplicitat amb el PADEOG, Finalitza la seva intervenció 
informant que l’equip de Govern tenia prevista una reunió de seguiment del Pacte pel 
segon trimestre d’aquest any, però que no es va poder celebrar al coincidir amb les 
eleccions locals, i que a data d’avui ja s’ha convocat una nova reunió, i que espera que 
tant el grup d’ERC-EV-IxG com la resta de grup municipal treballin dintre d’aquest 
pacte. 
 
 
Una vegada finalitzada la intervenció de la  Sra. Raquel Sánchez, el Sr. Alcalde obre 
un torn de paraules que comença el Sr. Miguel-Ángel Ibáñez, el qual en nom C’s, 
manifesta que el seu grup creu que el Consell que es proposa es capaç de recollir, 
potenciar i millorar el PADEOG actual. Afegeix, en referència al que ha dit la Sra. 
Tinent d’alcalde,  que no creu que el PADEOG tingui poder de decisió ja que ni és 
vinculant, ni té recursos propis, i a més, si es diu que funciona bé a nivell del Baix 
Llobregat, perquè no funcionaria a Gavà?. Recorda el Sr. Ibáñez que fa dos anys, 
quant el Grup Municipal d’ERC-EC-IxG va presentar una Proposta en aquest sentit, el 
vot de C’s no va ser favorable doncs la composició proposada el feia inoperatiu i 
ineficaç , però en aquesta, tal com s’ha presentat, considera que la proporció i 
composició dels seus membres possibilita que sigui una eina eficaç per canalitzar 
iniciatives i propostes de solució a la actual situació econòmica i social, i per això el 
seu vot serà favorable. 
 
Desprès intervé el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, i en la línia de la intervenció 
de C’s i tal com va expressar a la darrera comissió informativa, considera que les eines 
municipals participatives per dinamitzar les activitats de tot tipus han d’estar dotades 
d’un mètode per permetre que siguin útils. En aquest sentit, creu que el PADEOG es 
va iniciar amb una intenció positiva, però la percepció del seu grup municipal és que la 
seva gestió hauria d’haver estat portada pels tècnics municipals en lloc de per 
empreses foranes. En tot cas, considera el Sr. Castellano. el pacte ha quedat aturat, 
s’utilitza com una eina més sense futur, sense ganes de dinamitzar-lo, i afegeix que fa 
pocs dies, quant hi havia comissió informativa i ja es preveia aquest debat, es va fer 
una convocatòria, que s’ha tornar a suspendre. Finalitza la seva intervenció el Sr. 
Castellano manifesta que des del seu grup municipal es considera la creació d’aquest 
Consell Econòmic i Social com una bona eina per a la ciutat, i lamenta que 
periòdicament s’ajorni la creació d’aquest organisme. 
 
A continuació intervé  la Sra. Emma Blanco, en nom d’ICV-EUiA, la qual diu que el 
seu grup municipal comparteix la voluntat de treball des de la participació amb els 
agents socials i econòmics del nostre municipi , la necessitat de donar un impuls a les 
accions sobre l’ocupació i l’economia, la importància del treball en aquest tipus de 
polítiques des de la prospecció, la planificació i la coordinació econòmica, amb criteris 
de cohesió social i sostenibilitat. Continua dient la Sra.  Blanco que el Consell proposat 
és una eina que pot ser interessant, però entre tots els grups polítics ja es va decidir una 
altre eina el PADEOG. Així les coses, la Sra. Blanco diu que creu que el Pacte és una 
eina valida que cal seguir potenciant, i recorda que el propi pacte, on estan presents a 
més del partits polítics, els sindicats majoritaris i el sector econòmic i social, no va 
considerar prioritari la creació del Consell, considerant que el que passa és que als 
grups de l’oposició els hi costa acceptar la voluntat dels agents que hi van participar i 
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van prendre una decisió. Finalitza la seva intervenció la Sra. Emma Blanco dient que 
allò que importa és sumar esforços, crear sinergies, no fer duplicitat d’estructures i 
treballar i apostar per una eina ja existent, i per això no entén la primera part de la 
intervenció del Sr. Jordi Calatayud, ja que quant l’equip de govern pren una decisió és 
per millorar la ciutat, escoltant a la resta de la ciutadania. 
 
A continuació intervé el Sr. Josep Llobet, en nom del PP, el qual diu que el seu grup 
municipal coincideix amb moltes de les posicions que han exposat els grups de 
l’oposició, i creu que l’equip de govern parteix d’una errada conceptual, ja que 
plantegen el PADEOG com alternativa al Consell, quan són òrgans diferents. Recorda 
el Sr. Josep Llobet que el seu grup municipal va signar, com no podia ser d’altre 
manera, el PADEOG per treballar conjuntament en la millora econòmica en l’actual 
crisi, evidentment a causa del tripartit i del partit socialista, però això no té res que 
veure amb la creació d’un Consell, al que el seu partit polític no pot renunciar, ja que 
el porta al seu programa electoral des de l’any 1999. Finalitza la seva intervenció el Sr. 
Llobet dient que creu que és discuteixen dues coses diferents: una cosa és la creació 
d’un òrgan municipal en el que tothom hi hauria d’estar d’acord, i altre cosa és el 
PADEOG,. Ara s’està discutint la creació d’un Consell Econòmic i Social, com en 
altres Ajuntament i al Consell Comarcal, i creu que, com mínim, s’hauria de donar 
l’oportunitat de aprovar-lo i desprès, a traves de les diferents esmenes dels grups 
polítics, intentar la possibilitat de millorar-lo. 
 
Finalitzada la intervenció del Sr. Llobet, el Sr. Alcalde torna a donar la paraula a la 
Sra. Raquel Sánchez, la qual vol ressaltar que s’està parlant d’un pacte subscrit per tots 
els grups polítics, organitzacions sindicals, empresarials i representants del comerç de 
la nostre ciutat, i li sap greu que sembli que es doni per mort aquest document que per 
a l’equip de govern ha estat un document útil. En relació a la intervenció del portaveu 
del PP, la Sra. Raquel Sánchez considera que la proposta de resolució del Consell 
defineix els mateixos objectius que el PADEOG; mentre que en relació a la intervenció 
del portaveu de CiU, li sobta el seu canvi de criteri, ja que recorda que en la seva 
intervenció fa un parell d’anys no donava cap tipus d’utilitat als consells participatius, i 
ara, com que és una proposta de l’oposició, i seguin la línia argumental de que l’equip 
de govern s’oposa sistemàticament a totes les propostes, diu que el consell és un 
instrument vàlid. Finalitza la seva intervenció la Sra. Raquel Sánchez insistint que a 
l’equip de govern li agradaria que es prengués en serio el PADEOG, que va ser 
consensuat, i a partir d’aquí es poden definir noves formules.  
 
Un cop finalitzat el torn de paraules, el Sr. Alcalde dona la paraula al grup que ha 
presentat la resolució, i en el seu nom intervé el Sr. Jordi Calatayud que considera que 
la proposta és un pas endavant, que el PADEOG va tenir una funció, ens va posar 
d’acord en algunes coses, ens va posar en contacte amb el món empresarial i social, i 
en van sortir unes propostes, però passat un temps no se sap si s’executaran o no, i es 
pregunta perquè es convoca ara el PADOEG , quan fa un any que es va signar. 
Finalitza el Sr. Calatayud la seva intervenció dient que el seu grup vol un organisme 
amb una periodicitat i composició certa, i que el PADEOG tal com està ara, no 
funciona, i a més, s’ha d’esperar a que l’equip de govern decideixi convocar-lo. 
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PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ 

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
 
En el torn de Precs i Preguntes, el sr. Alcalde va dir que no  hi havia cap una pregunta 
formulada durant la passada sessió ordinària que encara restés per contestar, per la qual cosa es 
va procedir directament a donar compte i contestar els precs o preguntes que, prèviament i per 
escrit presentat més de vint i quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents 
regidors o grups amb municipals. Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les 
interpel·lacions formulades i de les corresponents respostes. 
 
El primer Grup Municipal a qui el sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el Grup Popular.  
 
Efectivament, la regidor d'aquest grup, sra. Parés, atès –va dir-  que  aquest mes s’ha iniciat el curs 
escolar 2011-2012 pel qual s’han inscrit prop de 7000 alumnes. Molts d’elles compaginaran les 
seves jornades lectives amb estones d’esbarjo o d’aprenentatge extraescolar. Des de l’Ajuntament 
s’ofereixen un seguit d’activitats a les que els escolars es podran inscriure previ pagament per part 
de les famílies de la corresponent quota. Actualment, la crisis econòmica afecta a moltes famílies 
gavanenques que no compten amb els ingressos suficients per poder fer front al cost de les 
activitats extraescolars. Des del Grup Popular entenem que la manca de recursos econòmics dels 
progenitors o tutors no ha de ser un impediment perquè els escolar gaudeixin d’activitats fora de 
l’horari laboral entenent que aquestes també els ajuden a oblidar-se de les preocupacions dels 
adults. D’altra banda, moltes famílies tenen problemes per poder conciliar el seus horaris laborals 
amb els dels seus fills, i la difícil situació econòmica de les famílies dificulta encara més la 
conciliació ja que com diem, qualsevol activitat extraescolar suposa una despesa extra per a les 
famílies. Va formular un prec en el sentit de que l’equip de govern garantís l’obertura dels patis 
escolars en horari no lectiu a tots els barris de la ciutat per tal de facilitar a les famílies la 
conciliació de la vida personal, laboral i familiar, oferint els serveis tant els dies laborables, com els 
caps de setmana, festius i dies de lliure elecció que aquest curs escolar 2011-2012 seran 5. Garantís 
la gratuïtat de totes els activitats extraescolars municipals per aquells escolars que demostrin que els 
seus dos progenitors o tutors estan aturats, jubilats i que estiguin empadronats a Gavà amb un 
mínim de 3 anys d’antiguitat.   
 
Va contestar la regidora sra. Maite Martí dient que l’Ajuntament ja fa temps que ofereix el 
programa de Patis Oberts en horari no lectiu. L’experiència es va iniciar en un equipament escolar i 
ja es van anunciar els passos següents d’aquest programa. Els Patis Oberts és un programa que 
permet disposar d’un espai de joc als infants, en un entorn controlat i segur. Es va començar al 
CEIP Eramprunyà i està previst estendre el programa a d’altres centres sempre que les 
disponibilitats així ho permetin. En relació a les activitats extraescolars, l’Ajuntament no organitza 
activitats extraescolars de pagament, sinó que són les entitats privades, els clubs i/o les entitats de la 
ciutat els que en fan oferta. Aprofitem per informar al grup del Partit Popular, que existeixen 
sistemes que garanteixen que els infants que ho requereixen puguin acudir a la realització 
d’activitats extraescolars a la nostra ciutat sense que signifiqui un cost per a la família.  
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En un segon prec el sr. Engli, va exposar: “Per a la millora i la sostenibilitat dels pobles i ciutats és 
fonamental incrementar i tenir cura del verd urbà i de l’arbrat. A Gavà, a més de les zones 
boscoses, trobem arbres a diversos carrers, avingudes, rambles, parcs i jardins. Gràcies a una 
petició del Partit Popular de Gavà, que traslladava la voluntat de molts veïns i veïnes, la majoria 
dels arbres creixen dins d’escocells que estan tapats. Són diverses les modalitats d’escocells 
emprats a Gavà i tots ells requereixen d’uns sistemes de neteja i manteniment específics, però el 
que no podem permetre és que alguns d’ells no rebin el tractament ni els mètodes de desinfecció 
adequats. Això és el que està succeït amb molts escocells de la ciutat on la brutícia s’acumula fent 
que, juntament amb els orins dels gossos, s’estiguin convertint en focus d’infecció amb la presència 
de mosquits i altres paràsits. D’altra banda, alguns escocells tapats ja estan en mal estat i s’estan 
aixecant per les cantonades, la qual cosa pot ser causa d’incidents i caigudes, tal i com es mostra a 
la imatge. Atès que la petició de tapar els escocells va ser d’aquest Grup Municipal, ens sentim co-
responsables de les molèsties que la manca de manteniment està causant a las ciutadania. Igual que 
vam fer quan vam demanar que es cobrissin, una vegada més voldríem expressar la veu de molts 
veïns i veïnes, que reclamen que es netegin i desinfectin, i per aquest motiu el Grup Municipal del 
Partit Popular formula el següent Prec: Procedir, de manera immediata, a la neteja de tots els 
escocells de la ciutat, donant prioritat a aquells que es troben coberts i que per tant, suposen un 
major focus de brutícia acumulada i d’atracció d’insectes i paràsits afectant a la higiene i salubritat 
de l’espai i a la salut pública de les persones que passegen pels seus voltants. Amb la mateixa 
immediatesa, procedir a la recol·locació o reparació d’aquells escocells coberts que el pas del temps 
els ha deixat en un estat inadequat, sobretot a les zones de la ciutat destinades als vianants. 
 
El Sr. Obispo va prendre la paraula manifestant que la gran majoria dels escocells de la ciutat estan 
sense cobrir i són netejats de forma habitual pel personal de neteja viària i jardineria. D’altra banda, 
la petita part dels escocells que es troben coberts per algun tipus d’elements específics es mantenen 
i es reparen amb la màxima celeritat possible quan pateixen algun desperfecte, com qualsevol altre 
element del mobiliari urbà de la ciutat. 
 
 
En un altra prec, el portaveu del PP, sr. Llobet, atès –digué– que al Ple Municipal del mes de 
gener del 2007 el Grup Municipal del Partit Popular va preguntar sobre la previsió de l’equip de 
govern respecte de la remodelació del tram de la Rambla comprès entre la carretera C-245 fins 
l’estació de Renfe, ja que aquest tram afectava directament a la parada de taxis. Davant la 
preocupació dels taxistes, el nostre Grup Municipal va sol·licitar que s’escoltés aquest col·lectiu 
per conèixer les seves preferències i necessitats. Ja ens va contestar l’equip de govern que 
“s’havia consensuat amb els taxistes ubicar la parada de taxis a la C-245 i permetre el gir a 
l’esquerra, tal i com ells van sol·licitar en les reunions mantingudes”. Ara, el col·lectiu de 
taxistes de la nostra ciutat torna a necessitar el suport del govern, i demana que s’escoltin les 
seves necessitats: L’actual parada de taxis, tot i que està senyalitzada com cal, està molt sovint 
ocupada per altres vehicles, fent que els taxistes no puguin parar on els correspon, amb 
l’inconvenient que això suposa. A més, el nombre de taxis que hi cap al tram de la Rambla és 
molt limitat, i si a això li sumem que la zona dedicada a l’estacionament també està ocupada, el 
malestar dels taxistes és lògic i comprensible. Atès que la preocupació del col·lectiu dels 
taxistes ha incrementat en els darrers mesos, i les solucions als seus problemes són necessàries i 
urgents per tal de no posar entrebancs a la seva feina i al servei que ofereixen a la ciutadania, va 
pregar a l’equip de govern que recuperi l’antiga parada de taxis al tram de la Rambla entre la 
Carretera Santa Creu de Calafell i l’estació de Renfe, facilitant la feina al col·lectiu de taxistes i 
fins i tot fent més accessible el servei de taxis a les persones que el sol·licitin. 
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Va contestar també el sr. Obispo dient que l’acord amb els representants del col·lectiu dels 
taxistes va ser la d’ocupar l’espai en el que es troben actualment i no hem rebut cap requeriment 
en sentit contrari. De totes maneres, ens posarem en contacte amb els representants, per a saber 
si és una proposta particular o generalitzada i en funció d’això s’estudiarà la opció més 
adequada. 
 
 
Va tornar a intervenir el Sr. Engli per presentar el quart prec: “Ja és coneguda per tots la voluntat i 
desig del Partit Popular per aconseguir normalitzar el dia a dia dels veïns i veïnes que viuen al 
Camí de Labors Agrícoles, del Pinar, de les Ones i adjacents, a Gavà Mar, i sembla que, a poc a 
poc, i malgrat la tipificació urbanística de la zona i les limitacions legals, s’ha avançat força. 
Recordem que l’any passat l’Ajuntament de Gavà va rebre una subvenció per part de la Diputació 
de Barcelona de prop de 30.000 euros amb la qual es va dur a terme una millora de la durabilitat de 
la pavimentació dels camins amb un innovador sistema. Segons ens informen els veïnes i veïnes, un 
cop finalitzats els treballs, ja es va haver de refer tot de nou perquè va haver-hi problemes. Ara, 
malgrat això, el paviment d’aquests camins torna a estar en mal estat, ple d’irregularitats, fang i 
forats. Les darreres pluges – que seran més habituals amb l’arribada de l’hivern – han contribuït a 
empitjorar la situació. Tal i com va assegurar l’equip de govern als veïns, es farien les millores que 
fossin necessàries les vegades que calgués, ja que l’empresa garanteix el sistema i per tant no 
implica cap despesa per al nostre Ajuntament. Atès l’actual estat, un cop més, d’aquesta zona, el 
grup municipal del Partit Popular formula el següent Prec: A l’equip de govern que sol·liciti la 
millora i adequació del paviment de les zones sobre les que es va actuar, i que es faci de forma 
immediata ara que encara està en garantia”. 
 
El gran nombre de vehicles que hi circulen –digué el Sr. Obispo– i les inclemències del temps han 
provocat, un cert deteriorament del paviment qüestió aquesta normal, per les condicions 
esmentades i no diferent d’altres camins forestals i agrícoles del municipi. En qualsevol d’aquests 
vials el seu manteniment està programat en el temps i per tant quan arribi el moment es procedirà a 
la seva reparació. 
 
 
El darrer prec del PP va anar a càrrec del Sr. Sáez, qui va manifestar que el próximo 23 de octubre 
se celebra en Gavà y Castelldefels la séptima edición de la media maratón del Mediterráneo. En su 
página web, www.maratodelmediterrani.com, todo aquél o aquélla que esté interesado o interesada 
en conocer más sobre la competición, encontrará toda la información que necesita: Información 
general, reglamento, circuito, etc. Una de las partes más importantes de dicha web para esta 
maratón es el apartado de INSCRIPCIONES: los participantes pueden inscribirse de forma rápida y 
sin tener que desplazarse a través de la propia página web, rellenando un formulario como el que 
adjuntamos. A simple vista el formulario no supone ninguna complicación, salvo que hay un 
requisito básico para poder inscribirse de forma on line a la competición: entender el catalán o el 
inglés. Es evidente que, a través de la página web de la maratón, las personas interesadas en 
participar que no entiendan ni el catalán ni el inglés tendrán que inscribirse de forma presencial en 
alguno de los centros que se detalla en la misma web, con el inconveniente que ello les puede 
suponer. Si vamos más allá, ya en la pantalla de inicio de la página web se ofrece la opción de 
obtener la información bien en catalán o bien en inglés a través de los correspondientes iconos, pero 
nunca en castellano (adjuntamos imagen de muestra). A pesar de ello, y aunque un interesado 
quiera optar por el inglés, está obligado a entender el catalán, ya que en realidad, la información de 
toda la web se ofrece única y exclusivamente en catalán: Por todo ello, el Grupo Municipal del 
Partido Popular formula el siguiente, Ruego: Al equipo de gobierno haga las gestiones 
correspondientes para que la información de la web esté disponible en catalán, inglés y castellano, 
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para no discriminar a aquellos interesados que no entiendan ni el catalán ni el inglés, y así poder 
abrirse a un público más amplio para hacer de la media maratón del Mediterráneo una competición 
para todos y todas. 
 
Sobre aquest prec el Sr. Jordi Jiménez va respondre  que és evident que a la informació de la pàgina 
web no es fa servir la llengua castellana. En tot cas, com a tall d’informació li recordo que el procés 
organitzatiu de la Marató Mediterrània del mes d’octubre li correspon a l’Ajuntament de 
Castelldefels des de l’aspecte organitzatiu i de comunicació, igual que al mes de novembre és a la 
inversa, la mitja marató Gavà-Castelldefels-Gavà li correspon a l’Ajuntament de Gavà. En tot cas, i 
fent servir el seu prec traslladarem al responsables del patronat municipal d’esports i als 
responsables polítics també de l’Ajuntament de Castelldefels, on hi ha una militància política 
comuna, la seva preocupació per la no utilització de la llengua castellana i que subsanin aquesta 
situació. 
 
Acabat el torn corresponent al Grup del PP es va iniciar el de CiU. 
 
En un primer Prec, el regidor de CiU, sr. Gabriel Martorell va exposar que nombrosos veïns del 
barri de Can Tries s’han adreçat a aquest Grup Municipal de Convergència i Unió per a fer-nos 
saber el gran inconvenient existent a la zona amb la manca d’aparcament, especialment pel vespre i 
nit, ja que es tracta d’ un barri residencial i on el cotxe és un element essencial per a viure allà, ja 
que resta apartat del centre de la ciutat. És per aquests motius que es prega s’estudiï la possibilitat 
d’habilitar una zona d’aparcament nocturn a la zona superior del Barri per a millorar la qualitat de 
vida dels seus veïns. 
 
Va respondre el Sr. Obispo per dir que el barri de Can Trias té un gran nombre de guals que 
disminuïen l'espai d'aparcament. D’altra banda el propi barri tant en la Riera de Sant Llorenç com 
en el Camí de Can Trias és possible trobar fàcilment aparcament. Malgrat això estudiarem la 
possibilitat que ens planteja. 
 
 
Va tornar a agafar la paraula el Sr. Martorell en un nou prec: “Aquest Grup Municipal ha pogut 
comprovar que quan plou amb intensitat, el pont que passa per sota de la C-32, Autopista de Pau 
Casals, s’inunda degut als sots existents, on l’aigua de la pluja s’acumula, impedint així, el pas dels 
vehicles i com a conseqüència, tallant el Camí del Regàs. És per aquests motius que, es prega que 
aquest equip de Govern prengui les mesures necessàries per a combatre el problema anteriorment 
citat”. 
 
El Tinent d’Alcalde, Sr. Obispo, va manifestar que aquest petit tram del Camí del Regàs no es troba 
asfaltat i per tant, a causa del pas de gran nombre de vehicles pesats i turismes es produeixin 
aquests desperfectes que es reparen amb regularitat. 
 
 
El darrer prec de CiU va anar a càrrec pel Sr. Rafanell el qual va exposar que els Barris de la 
Sentiu, Brugués, Ca n’Espinós i Gavà Mar estan envoltats de grans zones verdes, tenint les 
ventatges i inconvenients que això suposa pel manteniment diari de la via pública ja que 
requereixen un manteniment especial per a oferir una bona imatge de la zona. És per aquests motius 
que, es prega que s’augmenti la periodicitat de neteja i manteniment establerta la via pública en 
aquests barris (matolls, arbres, voreres trencades per les arrels, ...) degut a que per la seves 
característiques paisatgístiques, així ho requereixen. 
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Novament va contestar el Sr. Obispo responent que el barris de la Sentiu, Bruguers, Ca N’Espinós i 
Gavà Mar reben les prestacions necessàries per a que el nivell de manteniment del seu espai urbà 
sigui el mateix que la resta de població. Això no obstant, es programen durant determinats períodes 
de l’any diverses actuacions de reforç, com per exemple l’increment dels serveis de neteja durant 
els mesos d’estiu a la zona de Gavà Mar, o les campanyes específiques de neteja a Ca n’Espinós i 
La Sentiu. 
 
 
El regidor de CiU, Sr. Rafanell, va dur a terme la primera pregunta del seu grup manifestant que 
tots sabem que la llibertat d’expressió és un dret fonamental o un dret humà assenyalat a l’article 
19è de la Declaració Universal dels Drets Humans del 1948 i així ho hem de fer constar, però 
aquest Grup Municipal de CiU està sorprès amb l’actuació indiferent, no sabem si per 
desconeixement dels fets, front el comportament d’una associació veïnal, jurídicament diferent a 
l’Administració Local, amb NIF diferent, i que utilitza un equipament municipal per a carregar 
contra una formació política. (va adjuntar fotografies). Des del nostre convenciment de que això no 
s’hauria de permetre ja que s’està fent un ús indegut de les instal·lacions públiques de la ciutat, i 
tenint en compte que pot servir de precedent per a altres associacions o entitats en vers altres 
formacions polítiques, És per aquests motius que es formula la següent Pregunta té aquest equip de 
govern constància dels fets? En cas afirmatiu, quina és la raó per a permetre aquest tipus 
d’expressions en uns equipaments municipals? 
 
En resposta a la seva pregunta –digué la Sra. Apolonia- dir-li que immediatament comprovarem els 
fets que vostè denuncia i establirem les mesures correctores que s’escaiguin. 
 
 
La darrera pregunta va ser formulada pel sr. Castellano, portaveu del grup, el qual digué que des de 
fa un parell de mesos, hem observat que els mitjans de comunicació locals, com ara Gavà 
Televisió, el Periòdic Municipal Bruguers, el Bruguers Digital i Ràdio Gavà, han passat de fer un 
seguiment i cobertura d’àmbit municipal a fer-ho d’àmbit comarcal. És per aquests motius que es 
formula la següent, Pregunta: S’ha arribat a algun tipus d’acord o conveni amb el Consell Comarcal 
del Baix Llobregat, per tal que els nostres mitjans locals ara facin cobertura a nivell de comarca, 
donat que diàriament es segueix la tasca d’aquest organisme i en especial del seu President? 
Donada la dificultat econòmica que travessa aquest consistori per mantenir els mitjans de 
comunicació en marxa, es rep alguna partida econòmica que pugui justificar aquest canvi de model 
informatiu? Tenen Vostès en compte si aquesta cobertura pot generar conflicte polític i legal pel 
tipus de cobertura informativa que es segueix actualment? Creuen Vostès que moralment és 
justificable que amb diners municipals, diners dels i les ciutadanes de Gavà, es faci promoció com 
s’està fent d’un càrrec polític supramunicipal com és el cas que ens ocupa o a servei d’un 
organisme no municipal? No consideren més normal que si el Consell Comarcal del Baix Llobregat 
ho necessita, es doti d’uns mitjans de comunicació propis amb cost econòmic a càrrec de tots i totes 
les ciutadanes i ciutadans de la comarca, enlloc d’haver-ho de sufragar únicament els gavanencs? 
En definitiva, creuen que és de rebut que la ciutat de Gavà, assumeixi el cost de la promoció 
política constant del Sr. Joaquim Balsera, Alcalde de Gavà i independentment, President del 
Consell Comarcal? 
 
Sr. Castellano, -contestà el sr. Víctor Carnero- en el periòdic municipal Bruguers (edició paper) no 
ha sortit cap informació referent al Consell Comarcal. Respecte a Gavà Televisió, com vostè ja sap, 
Gavà Televisió forma part de la Xarxa de Televisions Locals que edita diàriament l’informatiu Al 
Dia. Aquest informatiu s’elabora amb l’aportació de les peces de les televisions adherides. Els 
Serveis Informatius de la Xarxa es coordinen amb els de les cadenes locals i demanen el cobriment 
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de temes que consideren d’interès general. Per tant, Gavà Televisió, que és l’única televisió del 
Baix Llobregat adherida a la Xarxa,  ha cobert els temes que han estat demanats per a l’informatiu 
Al dia. Per un tema d’aprofitament dels recursos quan s’ha cobert una informació per a l’informatiu 
de la Xarxa, la peça s’ha emès també en el informatiu de Gavà Televisió. Les redaccions dels 
mitjans de comunicació comparteixen recursos i continguts. És el cas del Bruguers Digital, que se 
renova permanentment, i de Ràdio Gavà, que emet dos informatius diaris. A més dels temes tractats 
des de la mateixa redacció s’aprofiten els continguts, en aquest cas, de Gavà Televisió, com també 
Gavà Televisió pot tractar els mateix continguts que els altres mitjans. En tot cas, si 
informativament es considera que l'activitat del Consell Comarcal o de qualsevol altra institució és 
d'interès o utilitat per als ciutadans de Gavà, tindria tot el sentit que els mitjans locals se'n facin 
ressò, de la mateixa manera que ho fan o ho farien en el cas, per exemple, de la visita d'un conseller 
o de decisions de qualsevol administració que afectin als gavanencs i les gavanenques. Dit això, per 
tant, senyors de CiU no vegin vostès cap mena de campanya de promoció personal de ningú. Farien 
bé, això si, en tractar amb respecte tant els mitjans locals com els seus professionals de la mateixa 
manera que els mitjans locals treballen amb respecte i rigor respecte al conjunt de les institucions i 
dels seus representants. 
 
Acabat el torn corresponent a CiU, es va iniciar el torn d' ERC-EV-IxG. 
 
El sr. Jordi Calatayud va iniciar el torn de precs d’ERC exposant que recentment se’ns han fet 
arribar, per part d’alguns ciutadans, les fotografies adjuntes, que mostren un aspecte deixat en 
algunes parts del cementiri municipal. Per aquest motiu, formulem el següent Prec: Instem el 
govern municipal a netejar i condicionar el més aviat possible el cementiri municipal, subsanant les 
mancances que mostren les fotografies adjuntes i enllestint els treballs abans de Tots Sants, per tal 
que la ciutadania que el visita en aquesta data el trobi en les millors condicions. 
 
Senyor Calatayud –va respondre la sra. Sánchez-, el cementiri de la nostra ciutat és un dels serveis 
millor valorats pels nostres veïns hi no seria així de tenir, com vostè afirma, un aspecte deixat o 
brut. El personal del cementiri fa les feines ordinària de manteniment i neteja durant tot l’any, però 
per Tots Sants, tant ells com el personal de neteja i jardineria de PRÉSEC fan totes les tasques 
necessàries per a tenir-lo en perfectes condicions. Així que no dubti que farem, com sempre ho hem 
fet, tot el que calgui per que el nostre cementiri continuï tenint el nivell de qualitat que ha fet que 
els ciutadans de Gavà el valorin tant positivament. 
 
 
En un segon prec el sr. Calatayud, atès –digué– que ja fa anys que s’anuncia l’obertura de 
guarderies municipals, atesa l’escassetat de places de guarderia públiques que pateix la ciutat. El 
nostre grup, ja al Ple Municipal de febrer de 2005, va proposar formalment al govern municipal que 
promogués llars d’infants municipals. En aquella època Esquerra gestionava la conselleria 
d'Educació i vam impulsar un programa a tot Catalunya per cofinançar guarderies municipals. Se'n 
van fer gairebé a tot arreu, excepte a Gavà. A Gavà, la proposta no va quallar fins al 2007, quan es 
va signar un conveni amb una fundació social privada per aixecar uns habitatges nous de protecció 
oficial a les Bòbiles. La llicència d'obres es va donar l'abril de 2008. El projecte, però, va estar 
aturat uns tres anys mentre la fundació buscava finançament per a les obres. Al mes d'abril passat, 
les obres ja van començar i avancen, i es calcula que per al proper curs la guarderia ja podria ser 
una realitat. A causa d'aquest retard, l'Ajuntament va aprovar un projecte per arranjar la planta 
baixa de l'edifici de la Casa de les Famílies, al carrer de Sarrià, i adequar-lo com a guarderia. 
L'arranjament es va començar a fer el 2010. Esquerra vam interessar-nos per l'evolució dels dos 
projectes diverses vegades. La darrera, al Ple Municipal de març d'enguany. En la resposta del 
govern municipal, es manifestava que «la crisi ha estat el factor determinant del retard en l'execució 
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dels dos projectes». Una altra cosa que ens preocupa és saber com, un cop construïdes i dotades, es 
gestionaran aquestes guarderies municipals, perquè hi ha la por que l'Ajuntament externalitzi la 
gestió a una empresa privada. Això també ho vam portar al Ple Municipal de març de 2006. La 
preocupació venia perquè, en aquella època, es parlava de traspassar les guarderies de la Generalitat 
als Ajuntaments. La crisi actual no fa més que augmentar la necessitat d’aquests equipaments, ja 
que moltes famílies no poden assumir les despeses d’una plaça de guarderia privada. Per això 
urgeix posar en marxa les dues llars d’infants el més aviat possible. Per aquests motius, va formular 
el següent prec: Instem el govern local a acabar les obres de construcció i dotació d’ambdós 
equipaments, per tal d’oferir-los ja a la població per al proper curs, 2012-2013; Instem el govern 
local a organitzar la gestió d’aquestes guarderies de forma totalment pública, sense concessions a 
empreses de gestió privades. 
 
El govern de la ciutat –respongué el Sr. Víctor Carnero- va treballar, treballa i seguirà treballant per 
posar a l’abast de la ciutadania places de llars d’infants municipals. Vostès ja saben que s’estan 
executant obres en aquest sentit, i tan aviat com estiguin llestes entraran en funcionament. Les 
places creades a la nostra ciutat seran places públiques, i la seva gestió serà l’òptima i la que millor 
respongui als interessos de la ciutat. 
 
 
El portaveu del grup d’ERC-EV-IxG, Sr. Pérez, va formular el darrer prec: “La direcció de l'Escola 
Eramprunyà tan per iniciativa pròpia, com per mandat del Consell escolar, fa anys que va demanant 
l'ampliació de la vorera del carrer Sant Isidre a l’alçada de l’entrada a l'escola, ja que el flux de 
persones en les hores d'entrada i sortida fa dificultoses aquestes operacions; tots els alumnes i els 
seus acompanyants que vénen des del carrer Gaudí han de passar pel mig dels cotxes aparcats per 
accedir a una vorera estreta, amb una paperera que encara dificulta mes l'accés, i els que vénen de 
la plaça Catalunya ocupen tota la vorera i han de deixar incorporar-se als que passen pel pas de 
vianants. A més, hi ha una barana que no fa cap funció, ja que darrere d'aquesta hi ha cotxes 
aparcats. Així, malgrat que es talla la circulació del carrer a les entrades i sortides de l’escola, la 
barana i l’estretor del pas formen un efecte de coll d’ampolla poc recomanable. El problema es 
podria resoldre si s’ampliés la vorera, cosa que només suposaria perdre aproximadament una plaça 
d'aparcament, i el desplaçament consegüent de la barana, amb la qual cosa l'amplada de la vorera 
seria de mides semblants a l'amplada de la porta de la pròpia escola, i milloraria molt el flux de 
persones tant d'entrada com de sortida. És una situació semblant a la que existia al carrer Montflorit 
amb l’entrada de l’escola concertada San Pedro. Allà, però, aquesta problemàtica s’ha resolt fa ben 
poc ampliant la vorera i deixant més espai entre la barana i la porta de sortida de l’escola, tal com 
proposem per a l’escola Eramprunyà. Per aquests motius, proposem el següent Prec: Que, igual 
com s’ha fet al carrer Montflorit, s’ampliï la vorera just davant de la porta de l'escola Eramprunyà, 
per la banda del carrer de Sant Isidre, tal com s’ha indicat als antecedents”. 
 
Va contestar per l’equip de govern el Sr. Obispo dient que la solució del col·legi San Pedro ve 
motivada perquè no existeix cap altra entrada i sortida del col·legi. El cost de la obra ha estat 
íntegrament finançada pel mateix col·legi. Pel altra banda, en el cas que ens ocupa el col·legi 
l’Eramprunyà té altres entrades i sortides que reuneixen les condicions més avantatjoses de 
seguretat, i en aquest sentit, és el propi col·legi que decideix les sortides. Traslladarem el seu prec al 
col·legi. 
 
 
En una nova intervenció -mitjançant pregunta- el Sr. Andreu Pérez va exposar que els passats 
mesos, el govern de l’Estat va anunciar la intenció de reclamar als ajuntaments la diferència entre 
les quantitats avançades en excés a compte de la participació dels ajuntaments en els ingressos de 
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l’Estat, i les quantitats que finalment li pertocaven un cop realitzada la liquidació dels impostos 
efectivament recaptats, almenys en relació als exercicis dels anys 2008 i 2009. Pregunta:  En el cas 
de l’Ajuntament de Gavà, caldrà retornar diners a l’Estat per a aquest concepte?  En cas afirmatiu, 
quina quantitat seria la que se li reclama des del govern central per a cadascun dels exercicis 
passats? Com pensa fer front l’Ajuntament al pagament d’aquesta quantitat? Té previst recórrer a 
alguna de les línies de crèdit oficial obertes per fer-hi front? 
 
Va respondre el Sr. Víctor Carnero manifestant que 1) Els ingressos normals que es fan cada 
exercici en concepte de PTE son lliuraments a compte. Dos anys després es fa la liquidació 
definitiva en funció de la evolució dels ingressos de l'Estat. 2) Les liquidacions definitives dels 
exercicis 2008 i 2009 han estat inferiors als lliuraments a compte efectuats en el mateixos exercicis. 
La liquidació negativa   per l'Ajuntament de Gavà de l'exercici 2008 ha estat de 860.683,44 € i la de 
l'exercici 2009 de 559.124,06 €. Per aquesta raó el Ministeri d'Hisenda esta descomptant en els 
lliuraments a compte  mensuals de l'exercici 2011 la liquidació negativa de 2008 i ho farà durant 
60 mensualitats . El mateix passarà a partir de 2012 amb la liquidació negativa de 2009, 
mensualment es descomptarà dels lliuraments a compte del 2012 la part de la liquidació negativa 
del 2008 i la part de la liquidació negativa del 2009. 3) No existeix cap línia de crèdit prevista atès 
que el Ministeri d'Hisenda descompta les liquidacions negatives de 2008 i 2009 en 60 mensualitats 
(5 anys) i sense interessos. 
 
 
El darrer prec també va anar a càrrec del Sr. Pérez: “És habitual que, en tornar de les vacances 
escolars, els centres educatius públics trobin algun desperfecte ocasionat per l’incivisme d’algunes 
persones, per intents de robatori de material, o directament per actes vandàlics. Enguany, però, hem 
tingut notícia que aquests incidents s’han produït de manera especialment greu en almenys dues 
escoles públiques, l’escola Eramprunyà i sobretot l’escola Marcel·lí Moragas, que han patit 
desperfectes importants, robatoris d’elements de coure i altre material i fins i tot inundacions per 
trencament de canonades. El problema és que aquests actes vandàlics es produeixen en vacances, 
quan els centres escolars queden sense vigilància permanent.  Pregunta: Té constància el govern 
municipal d’aquests fets?  Quantes escoles s’han vist afectades per fets vandàlics al llarg de l’estiu, 
a banda de les dues esmentades? A quina quantitat ha pujat el cost total de les reparacions, i a quina 
partida s’ha carregat? Atès que una presència –fora de l’horari lectiu– més sovintejada de la Policia 
Municipal en els equipaments escolars, que són de titularitat municipal, podria servir d’efecte 
dissuassori per als vàndals, s’ha plantejat el govern d’augmentar la vigilància dels edificis escolars 
en vacances o caps de setmana? 
 
La Sra. Martí va contestar al prec dient que el Govern Municipal no només té constància d’aquests 
actes sinó que ja s’han pres mesures al respecte.  El dia 22 de juny es va detectar un acte d’intent 
frustrat d’accés a l’edifici de l’escola L’Eramprunyà. La Regidora d’Educació i Civisme va visitar 
l’escola el mateix dia per a tenir informació i valorar els desperfectes in situ. A l’agost s’ha produït 
un acte de robatori a l’escola Marcel·lí Moragas. L’Ajuntament en rebre l’avís va fer actuar als 
Serveis Municipals d’immediat a l’escola. El dia 19 de setembre es va denunciar desperfectes fruït 
d’actes vandàlics als espais exteriors de l’escola Eramprunyà. Els tècnics de la Regidoria 
d’Educació i Civisme van visitar el mateix dia l’escola per a tenir informació i valorar els 
desperfectes in situ. Aquests incidents es poden considerar com a fets puntuals esdevinguts aquest 
estiu i que de cap forma poden tenir la consideració d’habituals o de generalitzats a tots els centres 
docents de la ciutat. Actualment s’està valorant la repercussió econòmica del robatori i dels 
desperfectes, així com s’està gestionant la incidència a nivell d’assegurança. Cal tenir present, que 
no es tracta només de quantificar les conseqüències d’actes actes i procedir a efectuar les 
reparacions pertinent,  sinó que s’han establert mesures de vigilància i seguretat. Després de posar 
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en marxa els procediments d’actuació establerts per part de la Policia Local i els Mossos 
d’Esquadra, i a fi i efecte d’establir mesures preventives i correctives davant aquestes situacions, el 
1r. Tinent d’Alcalde va convocar una reunió el passat dia 27 de setembre amb els cossos de 
seguretat de la ciutat, les direccions dels dos centres implicats i la Regidoria d’Educació i Civisme. 
D’aquest treball conjunt s’ha acordat, d’entre altres accions, que tant la Policia Local com els 
Mossos d’Esquadra accediran als patis de les dues escoles en diferents horaris i dies de la setmana, 
fent així ocupació de l’espai en pro de la vigilància del centres docents. 
 
 
El Sr. Ramon Castellano es va absentar de la sessió. 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC-EV-IxG es va iniciar el de C’s, essent en tots els 
casos el sr. Miguel-Ángel Ibáñez qui va prendre la paraula per a formular oralment els precs o 
preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al 
començament de la sessió.  
 
En un primer, el regidor de C’s, formulava a l’Equip de Govern el prec de que la Plaza General 
Moragues, junto a la que se encuentra situado el Instituto Calamot, se encuentra en muchas 
ocasiones, en unas condiciones de suciedad lamentables, sobre todo después de las horas de 
recreo, entradas y salidas del Instituto, pudiéndose ver plásticos y basura en general esparcida 
por todo el césped de la Plaza, así como en los bajos de los asientos de los bancos (Ver fotos 
adjuntas). Por ello, formulamos el presente ruego: Que se haga una campaña de concienciación 
en las escuelas e institutos en cuanto a la necesidad de mantener limpio y en buenas condiciones 
el entorno en el que se mueven los estudiantes. Que los agentes cívicos acudan a los lugares de 
reunión de los jóvenes durante el recreo escolar (y en el caso que nos ocupa especialmente), a la 
Plaza General Moragues, para concienciar a los alumnos del Instituto Calamot de la necesidad 
de utilizar las papeleras que hay en la Plaza, y así evitar degradar el ambiente. 
 
Traslladarem –digué el Sr. Obispo- al sector educatiu la seva inquietud i prenem nota del seu prec, 
pel que fa a l'engegada d'una campanya de les agents cíviques. 
 
 
En un nou prec el Sr. Miguel-Ángel Ibáñez com a antecedents es va referir a que, en el Pleno de 
fecha 31 de marzo pasado nuestro Grupo presentó un Ruego en el que solicitábamos que se 
señalizara como paso de peatones (o como tramo de camino escolar seguro), la parte de calzada que 
une la salida del Colegio Inmaculada Concepción con el paseo de la Riera de les Parets, para dar 
preferencia en esta zona a los alumnos y a los familiares que van a recogerlos, y evitar posibles 
accidentes; ó bien que en su defecto se instalase una barrera baja que impidiera invadir la calzada 
frente a la salida para cruzar la calle. El concejal de Bienestar, Familia y Educación de la anterior 
legislatura nos respondió en el sentido de que se estudiaría la propuesta. Per aquest motiu el sr. 
Ibáñez va formular el prec: Que se nos informe de, en caso de haberse estudiado ya esta propuesta, 
¿cuál es la decisión que se ha tomado al respecto?. En caso de no haber sido estudiado este tema 
aún, seguimos ratificando el mismo ruego. 
 
Va tornar a respondre el sr. Obispo manifestant que  la proposta ha estat estudiada en diverses 
ocasions i és per això que es manté el seu estat actual. Es va escollir el camí amb més flux de 
vianants, amb les voreres més amples i pensant precisament en la seguretat del vianant. 
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Novament agafar la paraula el Sr. Ibáñez, aquest cop per preguntar: El 14 de septiembre se abrió el 
paso subterráneo bajo las vías del tren que comunica la rambla con la zona industrial, aún a falta de 
estar finalizadas las obras. Por ello, Preguntamos ¿Por qué razón han estado interrumpidas estas 
obras durante este verano? ¿Ha habido algún problema entre la empresa concesionaria y el 
Ayuntamiento?. Y si es así, ¿de qué índole? 
 
Com vostè ha pogut comprovar –respongué el Sr. Obispo- el pas inferior ja pot ser utilitzat 
pràcticament al cent per cent. Només falta acabar algunes rematades de l'obra. Aquesta intervenció 
ve finançada pel fons Estatal d'Ocupació i Sostenibilitat Local (FEOSL) del 2010. En aquests 
moments s'està negociant amb ADIF per a assegurar la part restant de finançament que ens 
permetrà finalitzar definitivament l’obra. 
 
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el sr. Ibáñez,  donat que –digué– la técnica de 
Dinamización Laboral que trabajaba en el Centre de Suport a l’Empresa, ha rescindido 
recientemente su contrato por voluntad propia. Dado el estado general de cuentas del 
Ayuntamiento, la necesidad de ahorro, y el elevado montante del capítulo de gastos en personal, va 
preguntar: ¿Se ha previsto seguir cubriendo la plaza de AODL, y sustituir así a esta persona? ¿Está 
prevista la incorporación de alguna otra persona al CSE, aparte de las personas que forman parte de 
Planes de Ocupación? 
 
La resposta va anar a càrrec de la sra. Sánchez manifestant que Com vostè diu Sr. Ibáñez, la Sra. 
Marta Gimeno Robles tenia una vinculació contractual com AODL amb l’Ajuntament i ha decidit 
voluntàriament rescindir-lo per a iniciar una nova étapa en la seva vida professional obrint una 
empresa pròpia. És a dir, ha posat en pràctica el que era fins ara la seva feina d’orientació, impuls i 
dinamització de empreses i ajut al joves emprenedors. Des de aquí vull desitjar-li la millor de les 
sorts en la seva vida professional i personal, ja que ha deixat un llistó molt tant en seva qualitat com 
a persona com per la feina desenvolupada aquest últims anys. En relació a si l’equip de govern té 
intenció o no de cobrir aquesta plaça ja que donada la situació del despeses de personal i a la 
necessitat d’estalvi, dir-li que en aquests moments s’està valorant, però que possiblement es 
decideixi fer una nova contractació, que de ser així deuria aprovar-se en la propera Junta de Govern 
de l’IMPAC.  Els factor ha tenir en compte per a prendre la decisió són, fonamentalment dos: 1r. 
Que aquest lloc de treball està subvencionat pel Servei d’Ocupació de Catalunya, del Departament 
d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya, dins del programa d’AODL , per un import 
del 70% aprox. del cost empresa, i 2n. Que en una situació com la que estem sofrint l’Ajuntament 
ha de fer un esforç vers el teixit empresarial i els nous emprenedors per a aportar el màxim de 
suport que sigui possible. Pensi que els programes que desenvolupa una AODL són, entre d’altres: 
Informar i assessorar a les pimes en finançament (ajuts i subvencions), internacionalització, 
generació de capital relacional òptim; Dissenyar i organitzar jornades, sessions informatives i 
cursos adreçats a empreses; Prospecció d’empreses i manteniment dels directori empresarial de la 
ciutat; Foment de l’associacionisme empresarial i de la cooperació empresarial; Dissenyar i 
executar accions de networking; Fomentar accions innovadores en la gestió empresarial; Generar 
continguts i dinamització dels webs i xarxes socials; Coordinació dels projectes de bases de dades 
integrades i web. En relació a si es té intenció de fer noves contractacions al CSE al marge de les 
derivades dels Plans d’Ocupació, la resposta es no.  
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES 
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1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PELS GRUP MUNICIPALS DEL PSC, 
CiU i ERC-EV-IxG EN RELACIÓ A LA IMMERSIÓ LINGÜÍSTICA 

 
Aprovar la Declaració Política presentada inicialment pels Grups Municipals del PSC, CiU i 
ERC-EV-IG en relació a la immersió lingüística, declaració que, després de ser debatuda i 
assolir-se finalment un text de  consens per part de  tots el grups municipals,  diu així en la 
seva part dispositiva:  
 
Primer.- Donar suport al govern de la Generalitat en les accions que emprengui per defensar el 
model d’immersió lingüística a les escoles de Catalunya. 
 
Segon.- Donar coneixement d’aquest acord al President de la Generalitat de Catalunya, al 
Govern de la Generalitat, als grup polítics del Parlament de Catalunya i a la ciutadania de Gavà 
a través dels mitjans de comunicació generals i locals.  
 
Aquest punt de l'ordre del dia de la sessió va ser aprovat per quinze (15) vots a favor (9 PSC, 2 
ICV-EUiA, 2 CiU, 2 ERC-EV-IxG), cinc (5) en contra (Srs. Llobet, Engli, Sáez i Sra. Parés del 
PP, i Sr. Ibáñez de C’s) i cap abstenció, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents -en aquest moment- 
a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, i en concret per a aquest tipus d'acords, 
exigeix l'art. 47.1 de la Llei 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Per part de la Sra. Raquel Sánchez, en nom dels grups municipals que han presentat la declaració 
política, es realitza la seva defensa, per a la qual cosa llegeix l’exposició de motius que 
textualment diu: 
 

El model lingüístic de l’escola catalana compta amb un ampli consens social, i ha 

estat un model d’èxit, gràcies al qual la nostra societat gaudeix d’un nivell 

d’educació i cohesió social. A més, la comunitat educativa, en la seva majoria, 

l’avala. 

 

La immersió lingüística, enfront d’altres models, permet un sistema educatiu, sense 

separar els nois i les noies per raó de llengua. A més, s’ha demostrat que el model 

d’immersió permet el coneixement de les dues llengües oficials en acabar 

l’ensenyament obligatori, afavorint la cohesió social i la qualitat d’oportunitats. 

 

En aquests primers 32 anys de democràcia, el model lingüístic a les escoles ha 

contribuït, sens dubte, a equilibrar el pes del català i el castellà, força desequilibrat 

en diferents àmbits. 

 

Les noves realitats socials, fruit de l’arribada de famílies nouvingudes als nostres 

municipis, reforcen la idoneïtat d’un sistema educatiu que ajuda a mantenir la 

cohesió socials als barris i al municipis, i que exerceix de sistema d’acollida i 

arrelament dels nois i noies immigrants. 
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Defensem el bilingüisme com una riquesa de la nostra societat, i apostem pel 

trilingüisme com a horitzó desitjable del nostre sistema educatiu. 

 

Davant la darrera resolució adoptada pel Tribunal de Justícia de Catalunya sobre 

el model d’immersió lingüística a les escoles de Catalunya, el grup municipal del 

PSC, el grup municipal de CiU i el grup municipal d’ERC-EV-IxG volem expressar 

la nostra disconformitat, i per tot això, proposem al Ple, l’adopció dels següents 

acords: 

 

ACORDS 

 

Primer.- Donar suport al govern de la Generalitat en les accions que emprengui per 

defensar el model d’immersió lingüística a les escoles de Catalunya. 

 

Segon.- Donar coneixement d’aquest acord al President de la Generalitat de 

Catalunya, al Govern de la Generalitat, als grup polítics del Parlament de 

Catalunya i a la ciutadania de Gavà a través dels mitjans de comunicació generals i 

locals.  

 
Un vegada finalitzada la intervenció de la  Sra. Raquel Sánchez, el Sr. Alcalde obre un torn de 
paraules que comença el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom C’s, el qual va dir, en castellà, que:” 
“Es curioso que sea el único tema en que son capaces de llegar a un cierto acuerdo, cosa que no 
sucede con temas que para C’s están muy por encima en importancia y preocupación real como la 
crisis económica, los recortes en servicios sanitarios, educativos, etc. Analizando los motivos que 
en la propuesta, le llama la atención que se diga: a) Model d’exit: Con una tasa de fracaso escolar 
del 31,9 en Cataluña ¿lo llaman un modelo de éxito?, en la replica barajaran datos y cifras, pero es 
impactante que en el informe 2011 del Consejo de Trabajo Económico y Social de Cataluña se 
exponga la necesidad de que en Cataluña se garantice, y cito textualmente, “la autonomía real y 
efectiva de la Agencia de Evaluación y Prospectiva de la Educación”, curiosamente es en esta 
Agencia en que la administración educativa catalana encuentra siempre el sustento para su ficción 
sobre la excelencia del sistema. b) Cohesió social: confunden cohesión social con uniformidad 
social; es licito que quieran que todos los catalanes seamos nacionalistas y que hablemos sólo 
catalán, pero lo que defienden ustedes es que se imponga por encima de la libertad de las 
personas, el modelo de Ciutadans está en la Constitución: defendemos el derecho a usar las 
lenguas oficiales y el deber de conocerlas, mientras que el suyo está en hablar de bilingüismo pero 
imponer el catalán. c) Igualtat d’oportunitats: En el informe 2011 del Consejo de Trabajo 
Económico y Social de Cataluña, citado anteriormente, cuando habla sobre el riesgo de fracaso 
escolar en nuestra Comunidad dice textualmente “A la hora de describir las características del 
alumnado con menos competencias, la lengua hablada en el hogar resulta útil: sólo entre el 10 y el 
11% del alumnado con familias catalanohablantes se encuentra en los niveles más bajos de 
competencias, cifra que se duplica en el caso del alumnado con familias hispanohablantes”.... 
claro que podrían imponer por ley el hablar catalán en casa y todo arreglado d) Sense separar els 
nois i noies per raó de llengua: Coincidimos plenamente con ustedes en este punto, pero como 
argumento es falso y lo saben, mienten porque les es rentable, porque el refrán de “tu difama que 
algo queda” está enquistado en la política nacionalista; vale la pena recordar que ya en 1994 el 
Tribunal Supremo (ese Tribunal español que tanto denostan) ya emitió una sentencia contraria a 
utilizar únicamente el español como lengua vehicular, esgrimiendo en dicha sentencia la ilegalidad 
de segregar a los estudiantes por razón de lengua y ratificando que el sistema debía ser bilingüe en 
las Comunidades con dos lenguas oficiales. e) Defensem el bilinguisme: Se deben referir a que lo 
hacen en lo que ustedes. llaman “franja de Ponent” y “Catalunya Nord” porque queda bien claro 
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que ahora y aquí sólo se defiende el catalán, cuando no se excluye directamente el español. f) 
Apostem pel trilingüisme com a horitzó desitjable del nostre sistema educatiu: O se refieren 
ustedes al catalán-aranés-inglés o es lo más cínico de esta declaración, ¿les suena lo del castellano-
catalán-ingles 40-40-20? Es lo que defendemos en Ciutadans desde el inicio y lo que el PP ha 
acabando copiando, pero no les importe copiarlo ustedes también, si realmente lo quieren, no 
apuesten por ello, simplemente aplíquenlo ya, pero dejen de engañar, pues esta frase estamos 
seguros aparece en la declaración para poder utilizarla de modo interesado en los medios de 
comunicación como El Bruguers.” Continua el Sr. Ibáñez la seva intervenció dient que: “ 
proponen ustedes “Donar suport al govern de la Generalitat en les accions que emprengui per 
defensar el model d’immersió lingüística a les escoles de Catalunya”, ¿también a las acciones que 
incitan a no acatar la Ley? como saben, relevantes miembros de la Generalitat de Cataluña han 
expresado publica y reiteradamente esta posibilidad, ¿la respaldan Uds.? , ¿creen que un gobierno 
democrático está por encima de la ley?, ni las sentencias dividen a los alumnos por cuestión de 
lengua ni suponen un ataque al catalán como lengua vehicular, como Grupo Municipal de C’s 
que propone el trilingüismo castellano-catalán-ingles y que defiende el bilingüismo real, 
votaremos en contra. “ I finallitza la seva intervenció dient: “Permítanme que para finalizar lea 
unos párrafos del articulo “La hipocresía lingüística” de Francesc de Carreras, catedrático de 
Derecho Constitucional de la UAB: Entren, por ejemplo, en la web del colegio Aula, uno de los 
más prestigiosos de Barcelona, fundado y dirigido por el eminente pedagogo Pere Ribera, 
fallecido en 2009, al que se le otorgó la Creu de Sant Jordi en 1992 y en el que estudiaron tanto 
Artur Mas como sus hijos. De forma clara allí se dice que en esta escuela el catalán y el 
castellano son lenguas vehiculares desde la más tierna infancia y que, más adelante, también lo 
son el francés y el inglés. Es un ejemplo, hay muchos más, todos los sabemos.  
 
La “política de inmersión” (sic) como norma general es, pues, una pura hipocresía: se aplica 
cuando conviene y por ello es discriminatoria. Quienes tienen recursos económicos suficientes 
pueden encontrar colegios bilingües o trilingües, y además mandan después a sus hijos al 
extranjero. Quienes no los tienen están obligados a estudiar en catalán como única lengua 
vehicular. A quienes critican esta política se les tacha de anticatalanes pero a quienes muy 
sabiamente la incumplen, se les concede la Creu de Sant Jordi. La importancia del idioma se la 
han dado ustedes pues son ustedes quienes han presentado esta propuesta de Declaración, 
nuestro grupo se ha limitado a rebatir los argumentos y a cuestionar la legalidad del acuerdo 
propuesto 
 
 
A continuació intervé el Sr. Andreu Pérez, en nom de  d’ERC-EV-IxG, el qual manifesta que no 
parlarà de xifres sinó de realitats, i és que hi ha uns fantasmes que recorren la nació catalana, 
assenyalant que al País Valencià ja fa temps que treballen per anorrear la nostra llengua, a les illes 
Balears ara començaran a copiar els mateixos esquemes que al País Valencià; i ara és Catalunya 
qui està al punt de mira. Considera el Sr. Andreu Pérez que la intenció finalista és la mateixa que 
la desenvolupada a la resta del país, fer recular la llengua fins la cuina, aconseguir el que no es va 
aconseguir amb les armes, amb els Tribunals, saltant-se al Parlament democràticament elegit. 
Continua el Sr. Andreu Pérez la seva intervenció, apel·lant a la responsabilitat de C’s i sol·licitant 
respecte al model educatiu i de cohesió social i nacional, que és el mateix que a la resta de l’Estat, 
es a dir, l’ensenyament en la llengua pròpia del territori, afegint que el problema de fons és el 
conflicte lingüístic soterrat, el no poder utilitzar el català amb total normalitat. Així mateix, diu 
que està convençut que si és fes una estadística entre els nens escolaritzats de Gavà sobre capacitat 
lingüística, per cada nen que no domina el català es trobaria un tant per cent molt elevat de nens 
que dominen el castellà. En últim terme, el Sr. Pérez Lorite finalitza la seva intervenció 
preguntant-se si el que es vol és tornar a l’escola d’abans, on el català estava prohibit, on la gent 
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que no el tenia com llengua materna sortia analfabeta en català, afegint que hi ha una cosa que no 
entén, i que és la obsessió d’anar contra Catalunya, contra la seva condició de nació. 
 
Una vegada finalitzada la intervenció del Sr. Andreu Pérez, intervé la Sra. Ema Blanco, en nom 
d’ICV-EUiA, la qual manifesta que el seu grup municipal dona suport a la declaració política 
presentada, i que l’entristeix veure com és fa un conflicte on no existeix, utilitzant l’escola i el seu 
alumnat sense tenir en compte la seva opinió per instrumentalitzar i crear aquest conflicte que no 
és real, amb la finalitat de aconseguir més vots. Considera la Sra. Emma Blanco que el model 
educatiu català està rebent atacs mai vistos, recorda que fa poc s’estava parlant en aquest ple 
d’altres accions contra el model educatiu, les retallades a l’escola pública, i diu que no entén que 
hi hagi un partit, el que governa a la Generalitat, capaç de defensar el model d’escola que hi tenim 
i a la vegada afavorir el seu detriment. 
 
Desprès intervé el Sr. Gabriel Martorell, en nom de CiU, el qual manifesta que serà molt breu, 
indicant que és una sort poder parlar, escriure i llegir en la llengua que es vulgui i poder expressar-
se en llibertat. Per això, considera que és una llàstima que s’utilitzi la llengua com eina electoral. 
 
A continuació intervé el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, que diu que en primer lloc el Govern 
ha de respectar les lleis i les sentencies, i desprès ha de donar als catalans el màxims de 
possibilitats per a l’educació dels seus fills. Afegeix que desprès de trenta anys de polítiques 
nacionalistes, la societat catalana és mereix una escola que ofereixi una educació trilingüe que els 
prepari per un món cada vegada més competitiu, afegint que el Govern de la Generalitat ha de 
vetllar més per la pluralitat dels catalans que per la ideologia nacionalista. En aquest sentit, diu 
que tenim la oportunitat d’oferir als joves una educació més lliure, rica, plural, i de millor qualitat. 
En darrer terme, finalitza la seva intervenció manifestant que el seu grup polític vol que el català 
sigui llengua vehicular, però també el castellà; hi ha moltes fórmules i solament manca la voluntat 
i el compromís del govern, afegint que considera que la societat catalana està preparada per a una 
escola trilingüe, ja que és una societat plural, com ho demostra l’existència dels principals diaris 
amb versions en totes dues llengües o escoles privades que ofereixen educació en tres llengües, la 
qual cosa és una garantia de llibertat, dels drets del pares i dels alumnes, i garantia de major 
qualitat i millor futur. 
 
A continuació intervé la Sra. Raquel Sánchez, en nom del PSC, que diu, en relació a 
l’argumentació del portaveu del grup de C’s, que a vegades es confonen “churras con merinas”. El 
fet de defensar el model d’immersió lingüística no dona dret a ningú a afirmar que estan prenent 
posicions nacionalistes. Així, creu que ens hem de basar en l’experiència i en el consens dels 
grups polítics i de la comunitat educativa que, en la seva majoria, avala aquest sistema educatiu. 
La Sra. Raquel Sánchez finalitza la seva intervenció dient que parlar de fracàs escolar i atribuir-ho 
al model d’immersió lingüística ho considera una mica frívol, i que posats a citar il·lustres autors, 
també es podria citar al Director de la Real Acadèmia Española, que recentment ha defensat el 
model d’immersió lingüística de Catalunya. 
 
Abans de la votació, el Sr. Alcalde, per al·lusions, dona la paraula al Sr. Miguel Àngel Ibáñez que 
vol fer dues precisions, una, que la declaració l’han presentada els grups de PSC, CiU. i d’ERC-
EV-IxG, el seu grup no ha tret aquest tema, i altra,  que el seu grup s’ha limitat a citar una sèrie de 
motius i raonar-los  
 
A continuació intervé el Sr. Pérez Lorite, el qual només vol recordar que C’s  és va fundar amb la 
idea bàsica d’anar en contra del nostre país, la nostra llengua i la nostra cultura. 
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2) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ICV-EUiA 

RELATIVA A LA RENDA MÍNIMA D’INSERCIÓ. 
 
Aprovar la Declaració Política presentada inicialment pel Grup Municipal d’ICV-EUiA en 
relació a la renda mínima d’inserció immersió lingüística, declaració que, després de ser 
debatuda i assolir-se finalment un text de  consens per part de  tots el grups municipals,  
diu així en la seva part dispositiva:  
 
La  part dispositiva de la qual diu així: 
 
Primer.- Fer arribar a la Conselleria de Benestar i Família i a la Conselleria d’Empresa i 
Ocupació, el malestar i el nostre rebuig a les seves darreres decisions en relació al PIRMI per 
entendre que suposen un menysteniment al sector local, als i les professionals dels Serveis 
Socials Bàsics i a les moltes persones que participen del PIRMI, així com un retrocés en les 
línies de treball que ajuden a afavorir la igualtat i els drets a tota la ciutadania. 
 
Segon.- Demanar al Govern de la Generalitat que procedeixi a fer el pagament urgent a aquelles 
persones que encara no han rebut la seva prestació tot i complir amb els requisits vigents del 
PIRMI i que el sistema de pagament de la RMI sigui per defecte per transferència bancària.  
 
Tercer.- Demanar al Govern de la Generalitat la suspensió del Decret de Desplegament de la 
Llei de la Renda Mínima d’Inserció fins a poder arribar a una proposta de major consens amb el 
Món Local, els Grups Parlamentaris, els Agents Socials, el Tercer Sector Social, els Col·legis 
Professionals i la ciutadania en general. 
 
Quart.- Manifestar al Govern de la Generalitat de Catalunya la nostra voluntat i dels Serveis 
Socials Municipals de participar del debat per la reforma del PIRMI i per l’impuls d’un nou Pla 
contra la Pobresa a Catalunya. 
 
Cinquè.- Demanar a la Conselleria de Benestar i Família i a la Conselleria d’Empresa i 
Ocupació millorar els recursos dels Serveis Socials Bàsics perquè aquests puguin fer un millor 
seguiment de les persones participants al PIRMI, així com una millora dels serveis i recursos de 
formació i orientació laboral. 
 
Sisè.- Traslladar aquests acords al Govern de la Generalitat de Catalunya, als Grups 
Parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la Federació de Municipis de Catalunya (FMC), a 
l’Associació catalana de Municipis (ACM), als Agents Socials, al Col·legi Professional 
d’Educadors i Educadores Socials, al Col·legi de Diplomats en Treball Social i Assistents 
Socials de Catalunya i a la Taula del Tercer Sector Social.   
 
Aquest punt de l'ordre del dia de la sessió va ser aprovat per catorze (14) vots a favor (9 PSC, 2 
ICV-EUiA, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), dos (2) en contra (Srs. Rafanell i Martorell), i quatre (4) 
abstencions (4 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius 
que negatius) dels membres de la Corporació presents -en aquest moment- a la sessió (20), 
quòrum que, amb caràcter general, i en concret per a aquest tipus d'acords, exigeix l'art. 47.1 de 
la Llei 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’art. 114.1 del Decret 
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legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Per part de la Sra. Emma Blanco, en nom del grup municipal que han presentat la declaració 
política, es realitza la seva defensa, per a la qual cosa llegeix l’exposició de motius que 
textualment diu. 
 

Durant el mes d’agost, ha entrat en vigor la nova Llei 7/2011, de 27 de juliol, de 

Mesures Fiscals i Financeres, que modifica la Llei 10/1997, de 3 de juliol, del 

Programa Interdepartamental de la Renda Mínima d’Inserció (PIRMI) en el seu 

article 62 sobre la Renda Mínima d’Inserció (RMI), en la qual el Govern de la 

Generalitat ha decidit canviar temporalment la forma de pagament de la RMI i ha 

aprovat, a dia 30 d’agost de 2011, un nou Decret de Desplegament de la Llei de la 

RMI que modifica els requisits per participar i mantenir-se al programa sense més 

consens que el propi.  

 

Atès que amb la modificació del sistema de pagament de la RMI, abonant la 

prestació amb xec nominatiu enlloc de per transferència bancària sense previ avís 

ni comunicació als Serveis Socials Bàsics i en ple període de vacances estiuenques, 

ha provocat patiment a 34.000 beneficiaris de la RMI i en alguns casos encara no 

s’ha percebut la prestació i no s’han explicat els motius d’aquesta nova manera de 

pagament. 

 

Atès que amb la situació de crisi econòmica actual, el nombre de beneficiaris/àries 

de la RMI s’ha incrementat substancialment i que són persones en situació de 

pobresa extrema on sovint s’hi afegeixen greus dificultats socio-educatives, de 

salut i d’exclusió social. 

 

Atès que la RMI és el darrer recurs del sistema de prestacions del nostre sistema 

de protecció social que tenen les persones l’atur i amb la resta de prestacions 

esgotades.  

 

Atès que els Col·legis Professionals, els Sindicats, la Patronal del sector, les 

entitats socials presents, i el Món Local van manifestar el seu malestar per haver 

rebut una convocatòria sobtada que impedia aportar millores a la proposta de 

Decret de Desplegament de la Llei de la RMI, que modifica diversos aspectes del 

funcionament del PIRMI. 

 

Atès que, fins ara, tant la creació de la RMI com de les reformes que s’han produït 

s’han realitzat mitjançant l’acord polític i social amb el màxim de grups 

parlamentaris, amb el món local, i els sindicats i les entitats socials. 

 

Per tot això, el Grup Municipal d’ICV-EUiA proposa al Ple l’adopció del següents 

 

ACORDS 

 

Fer arribar a la Conselleria de Benestar i Família i a la Conselleria d’Empresa i 

Ocupació, el malestar i el nostre rebuig a les seves darreres decisions en relació al 
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PIRMI per entendre que suposen un menysteniment al sector local, als i les 

professionals dels Serveis Socials Bàsics i a les moltes persones que participen del 

PIRMI, així com un retrocés en les línies de treball que ajuden a afavorir la 

igualtat i els drets a tota la ciutadania. 

 

Demanar al Govern de la Generalitat que procedeixi a fer el pagament urgent a 

aquelles persones que encara no han rebut la seva prestació tot i complir amb els 

requisits vigents del PIRMI i que el sistema de pagament de la RMI sigui per 

transferència bancària.  

 

Demanar al Govern de la Generalitat la suspensió del Decret de Desplegament de 

la Llei de la Renda Mínima d’Inserció fins a poder arribar a una proposta de 

major consens amb el Món Local, els Grups Parlamentaris, els Agents Socials, el 

Tercer Sector Social, els Col·legis Professionals i la ciutadania en general. 

 

Manifestar al Govern de la Generalitat de Catalunya la nostra voluntat i dels 

Serveis Socials Municipals de participar del debat per la reforma del PIRMI i per 

l’impuls d’un nou Pla contra la Pobresa a Catalunya. 

 

Demanar a la Conselleria de Benestar i Família i a la Conselleria d’Empresa i 

Ocupació un major nombre de recursos per reforçar els Serveis Socials Bàsics i 

que aquests puguin fer un millor seguiment de les persones participants al PIRMI, 

així com un major nombre de serveis i recursos de formació i orientació laboral. 

 

Traslladar aquests acords al Govern de la Generalitat de Catalunya, als Grups 

Parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la Federació de Municipis de 

Catalunya (FMC), a l’Associació catalana de Municipis (ACM), als Agents 

Socials, al Col·legi Professional d’Educadors i Educadores Socials, al Col·legi de 

Diplomats en Treball Social i Assistents Socials de Catalunya i a la Taula del 

Tercer Sector Social.   

 
 
Una vegada finalitzada la intervenció de la  Sra. Emma Blanco, el Sr. Alcalde obre un torn de 
paraules que comença el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom C’s, el qual va dir, en castellà, que: 
“Ciutadans-Partido de la Ciudadanía ya declaró el pasado 26 de agosto que el gobierno de la 
Generalitat había actuado irresponsablemente con la forma de modificación  en la gestión y 
pago de la PIRMI, atendiendo a criterios exclusivamente económicos dejando a la gente más 
débil en una situación complicada, tratándolos a todos como defraudadores. La función 
primordial del PIRMI es atender a la reinserción social y laboral de las personas que lo reciben; 
Es cierto que desde la Generalitat debe controlarse quién lo recibe y perseguir el fraude, pero 
controlar el fraude no es incompatible con pagar lo que corresponde a las personas que sufren 
esta situación de grave necesidad. Esta Declaración le parece correcta y oportuna, máxime 
cuando el Grupo que la propone ha incorporado en el texto final de la misma algunas 
aportaciones realizadas por  Grupo Municipal de C’s; por todo ello Ciutadans votara a favor de 
esta Declaración.” 
 
A continuació intervé el Sr. Andreu Pérez, en nom d’ERC-EV-IxG, el qual  manifesta que el seu 
grup polític també donarà suport a aquesta declaració ja que considera que no és el moment de fer 
retallades a les capes mes baixes de la població.  
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Desprès intervé  el Sr. Antoni Rafanell, en nom de CiU, que vol recordar que el Sr. Conseller de 
Benestar Social ha dit que tot és normalitzarà a final d’any i es pagaren tots els endarreriments, i 
que s’ha trobat un 19% de gent il·localitzable, i que les mesures s’han adoptat per posar una mica 
d’ordre al tema. 
 
Una vegada finalitzada la intervenció del Sr. Antoni Rafanell, intervé la Sra. Mònica  Parés, en 
nom del PP, la qual manifesta que el darrer mes d’agost, i seguint les seves polítiques de 
retallades, el Govern de la Generalitat va buscar unes noves víctimes, les persones més febles que 
rebien el PIRMI, recordant que es tracta d’una prestació para afavorir la reinserció laboral i social, 
i que fa trenta anys que es va crear. És evident que la situació econòmica i la realitat social han 
canviat en els últims temps, manifestant que considera que és responsabilitat compartida dels 
diferents governs de la Generalitat que no s’han plantejat la naturalesa de la prestació, la seva 
finalitat i els seus potencials beneficiaris,  però és clar que qui ha pres la decisió ha estat l’executiu 
de CiU. Continua la seva intervenció la Sra. Mònica Parés dient que com a grup polític considera 
que algunes retallades poden ser qüestionables però les retallades socials són inacceptables, que es 
troben davant un cas de frau, on hi ha persones que no han rebut una prestació quant hi els 
pertanyia, altres necessitades que no hi han tingut accés, si bé amb tot, recorda que la picaresca ha 
estat sempre una de les senyes d’identitat característic dels espanyols i dels catalans, i el PIRMI no 
és l’únic exemple d’abús. Finalitza la seva intervenció dient que creu que les coses s’han de fer bé 
des del principi fins al final, per evitar situacions com la que ens ocupa. Per això, serà necessari 
que el Govern de la Generalitat busqui una solució consensuada amb els assistents socials i el mon 
local, afegint finalment que el PPC, sense cap  responsabilitat passada ni present en aquest tema 
s’abstindrà, en la mateixa línia de declaracions que es feia sobre temes que no eren competència 
municipal,  
 
 A continuació intervé la Sra. Raquel Sánchez, en nom del PSC, que considera, independentment 
de les explicacions que ha donat el Conseller, que es troben davant el major desgavell que s’ha 
produït als serveis socials en la democràcia al nostre país, en ple mes d’agost, s’ha modificat el 
sistema dels PIRMI, sota una cortina de fum que era el frau, estigmatitzant a  totes les persones 
que reben aquesta prestació, i ara encara s’està esperant que s’informi del nombre de persones que 
presumptament cometien frau. A més, diu, aquesta modificació de criteris s’ha fet sense cap 
criteri, a esquena dels partits polítics, dels sindicats i de les administracions locals. D’altra banda, 
Considera la Sra. Raquel Sánchez que el més greu de tot és el patiment causat a desenes de milers 
de persones en una situació de desemparament social i que serà més car el cost de les persones que 
han quedat forà del PIRMI que el cost de les prestacions, es tracta d’una retallada de l’estat de 
benestar social que no té explicació, i menys quant, segons la memòria econòmica hi ha un estalvi 
de prop de 50 milions de euros, i per altre banda s’està regalant l’impost de successions als que 
tenen més patrimoni, i per un import semblant. 
 
Un cop finalitzat el torn de paraules, el Sr. Alcalde dona la paraula al grup que ha presentat la 
resolució, i en el seu nom intervé la Sra. Emma Blanco que agraeix les intervencions i el suport a 
la declaració política, i considera que hi ha un govern amb una manca de sensibilitat molt gran, 
que intenta amb la reforma encobrir la reducció de les prestacions, que es tracta d’una actuació 
molt greu. Continua la Sra. Emma Blanco la seva intervenció dient que espera que aquestes 
actuacions en contra de les persones més vulnerables no tornin a passar , que quan es parla de que 
no hi ha ingressos és responsabilitat del President de que hi hagi perquè la gent té el dret de cobrar 
la prestació. 
 

--------- 
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Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
vint hores, deu minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari accidental en dono fe. 
 
           L’Alcalde                                                                                   El Secretari accidental 
 
 
 
 
 
 Joaquim Balsera García                                                                   Jaume Tutusaus i Torrents 
 
 
 


